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(DM ) Tarnanje je  zadnje kar človeku pre
ostane in od tistih, k i samo tarnajo pač n i 
mogoče pričakovati veliko. V Izoli poznamo 
celo vrsto takoimenovanih tarnavcev, k i jim  
po domače rečemo tud i rompiškatole, težaki 
in 'se kako. Tarnavci so načeloma ljudje, ki 
jim  nič n i prav in niso z ničemer zadovoljni, 
razen s samim sabo. Srečujemo j ih  na ulici, 
v gostiln i, pa tud i v pisarnah, trgovinah in 
celo v po litik i, kar je  seveda še posebej 
škodljivo. Pa to n iti ne b i bilo tako nevarno, 
če jih  ne b i bilo iz dneva v dan več. In prav 
tu je  kavelj današnje zgodbe.
Izola je bila nekaj let nazaj mesto v zaletu. 
Izolani smo bili ponosni na to kar smo, v 
Izoli se je nenehno nekaj dogajalo, Koprčani 
so nam zavidali domačnost in prijaznost, Pi
rančani pa optim izem. Obnova starega dela 
mesta je dala slutiti, da bo iz tega mesta 
nastal nekakšen m iniaturni San Marino, pa 
se je zgodilo tako, da smo postali San Ma
rina s propadajočim zaledjem, s praznimi tr
govskimi ulicami, z izložbami prelepljenimi 
s papirji in napisi "zaprto", z neplačanimi 
računi za najemnino poslovnih prostorov, z 
napol praznimi restavracijami in nabitim i 
bifeji, s sprehajalci in kupci, ki brezcijno

tavajo po ulicah in se izmikajo drvečim mo
pedistom iz nove generacije bodočih 
delinkventov.
In nikar ne mislite, da gre za izmišljen sce
narij iz kakšnega futurističnega filma. 
Privoščite si sprehod po glavni trgovski ulici 
(Ljubljanski) v ponedeljek, torek, sredo ali 
četrtek dopoldne. Če boste na poti od ene
ga konca do drugega srečali več kot deset 
ljudi vam čestitamo. Na te ljudi pa čaka v 
ulici najmanj še enkrat toliko trgovcev. 
Čakajo in upajo, da se bo v tem zaspanem 
mestu le kaj zgodilo, da bo posijalo 
nekakšno sonce upanja, da se bodo spet

napolnile vene starega mesta in prinesle s 
seboj bolj nasmejane obraze, tud i tiste iz 
sosednjih mest.
Akcija December v Izoli je ena takšnih priložnos
ti. Začeli smo jo na Mandraču, danes jo vodi 
občinska komisija za turizem. Pa to n iti ni tako 
pomembno. Da bi le prinesla nekaj življenja 
zaspali lepotici Izoli.
Visoke najemnine, taksa za vsak meter javne 
površine, nenehno preverjanje poslovanja in
n rr\ -jnin r\ kncfrt nrirli *'r r>Arnkr\fli?i*' uirunqrožn|e, da bodo prišli sposobnejši" visijo 
kot demoklejev meč nad izolskimi trgovci. 
Tisti, ki ne bodo dobili infuzije decembra
bodo i obviseli v pajkovi mreži.
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PTT’s NOT DEAD je rubrika v kateri objavljamo vaša mnenja, 
reakcije, odgovore ali polemike, ki bi lahko bile zanimive za širši 
krog ljudi, bralcev Mandrača. Posameznim piscem je na voljo do 
40 vrstic teksta, o daljših tekstih se mora avtor predhodno 
dogovoriti z uredništvom. Pisma pošiljajte na naslov: Mandrač, 
Veliki trg 1., Izola. Pisem ne honoriramo in ne vračamo.

MOŽNE POTI RAZVOJA 
JUŽNE PRIMORSKE
Prejšnji teden sem v Mandraču pod tem naslovom prebrala razmiš
ljanje gospoda Ivana Pivca. K temu ga je spodbudilo omizje, priprav
ljeno na isto tema kak teden prej v Kopru. Pošteno moram povedati, 
da sem bila zares vesela, da jo končno nekdo čutil potrebo, reairagi- 
rali na javni dogodek, pri katerem sem tudi sama nekaj "imela 
zraven". Seveda si pod posameznim naslovom lahko vsak predstavlja 
različne vsebine, naša zamisel pa je bila, da bi s tem omizjem začeli 
serijo pogovorov, ki naj bi se dogajali na različnih koncih- v biviših (ali 
sedanjih) občinah Piran, Izola, Koper, Ilirska Bistrica, Sežana Postojna- 
takoimenovane južne Primorske. Cilj teh pogovorov je predvsem 
spodbuditi razmišljanje čimvečjega kroga ljudi o tem, kaj pravzaprav 
povezuje ljudi med seboj na ozemlju, mnogo večjem od občine in 
obenem bistveno manjšem od države. Dobro bi bilo poiskati vse tiste 
razvojne elemente, ki so nam skupni tako na gospodarskem in infras
trukturnem kot na negospodarskem področju in pogledati, do kam 
pravzaprav segajo in kakšno gostoto imajo te povezave na 
posameznih relacijah na območju prej omenjenih starih in novih 
občin. In ker vsak minister v vladi brez dvoma pokriva pomemben del 
zadev, ki se nanašajo prav na ta vprašanja, je bila naša misel, da bi bi
lo najbolje, da za začetek iščemo odgovore nanje skupaj z ministri, 
pozneje pa še s kom drugim. Obenem pa smo še malo preračunljivo 
menili, da bodo ministri pritegnili večji Krog poslušalstva- in nismo se 
zmotili.
Prav nič ne zamerim, če se je komu zdelo, da cilj na tem omizju ni bil 
dosežen- tudi mi nismo bili povsem zadovoljni z doseženim. Morda

S m R E K M im *

trgovin

' L

izvirni slovenski

smo tokrat malo zgrešili, zato pa bo naslednjič (morda že decembra v 
Piranu) bolje. Rada pa bi tudi odgovorila na vprašanje in pobudo, ki 
ju je gospod Pivac naslovil neposredno name. Za ministra in ministri
co lahko obljubim, da jima bom predala kopijo pisma, da bosta imela 
možnost odgovoriti na vprašanji, naslovljeni nanju.
Kot poslanka ne morem neposredno vplivati na dogodke, ki 
povzročajo zastoje pri dokonancanju marine v Izoli. Moja naloga je, 
tako kot je zapisano v Ustavi, da skupaj drugimi poslanci in poslanka
mi sprejemam zakone, ni pa moja pravica, vplivati na izvršno in sod
no oblast, kako naj te zakone izvršuje oziroma na njihovi osnovi sodi. 
Vprašanje je samo, kakšni so zakoni, kj dajejo pravico manjšini, da za 
vsako ceno vsiljuje svojo voljo večini. Žal s področja urejanja prostora 
Vlada razen dveh interventnih sprememb (crne gradnje) še ni predla
gala nobenega novega zakona, čeprav je bilo postavljenih že ničko- 
fiko zahtev in razmere jasno kažejo, kako nujna je novelacija tovrstne 
zakonodaje.
Glede vasege predloga o pravici do polne pokojnine po umrlem 
zakonskem ali izvenzakonskem partnerju pa vam moram povedati, da 
se z njim zelo strinjam in ga bom ob prvi priliki poskusila spraviti v 
zakon o pokojninsko invalidskem zavarovanju. Prepričana sem nam
reč, da tak način določanja višine prevzete pokojnine ni drugega kot 
neupravičeno varčevanje na račun zavarovancev. Opozorila bi samo 
na majhno napako - preživeli zakonec dobi 70 % pokojninske osnove 
pokojnega partnerja in ne 70% njegove pokojnine (razlika je občutna: 
80/00*70 = 56% od osnove nasproti 70 % od osnove! ).
In nazadnje: Opravičujem se za napako v zvezi z navajanjem prvega 
stečaja na Obali - naj mi bo v opravičilo, da sem kljub temu, da ne 
sodim več med mlado generacijo, vendarle začela delati toliko pozno, 
da leta 1977 še nisem zavestno spremljala dogodkov v drugih pod- 
jetjih izven takrat še "našega" Delamarisa.
Se enkrat: hvala za vsako pobudo, vprašanje ali kritiko - le tako lahko 
vaši poslanci in poslanke delamo z vsaj pnbližnim občutkom, da de
lamo v interesu vas, ki vas (vsaj po Ustavi) predstavljamo.

Vaša poslanka Breda Pečan

JAVNI PROTEST!
Upokojenci Izole, zbrani na srečanju, ki ga je organizirala 
Demokratična stranka upokojencev Slovenije- Občinska organizacija 
Izola PROTESTIRAMO proti ukrepom, ki jih Vlada in Parlament naše. 
države namerava sprejeti v škodo upokojencev.
Ob vsaki priložnosti, ko se sprejemajo ukrepi ekonomske politike, smo 
upokojenci tarča očitkov, češ aa predstavljamo za družbo neznosno 
breme in da utegnemo postati krivci za bankrot države. Trdimo, da si 
sedanja generacija upokojencev tega ne zasluži. Pokojnine, ki naj bi za 
to državo predstavljale tipični primer potratnosti, so sorazmerne oseb
nim dohodkom, ki smo jih prejemali v prejšnjem sistemu in torej ne 
morejo biti niti previsoke, še manj pa priviligirane. Napake v poracun- 
avanju pokojnin in pokojnine, ki so bile odmerjene mimo zakonov in 
sistema, ne Dranimo in naj se čimprej odpravijo. Branimo pa sprotno 
valorizacijo pokojnin z gibanjem plač.
To ni zaščita privilegijev, temveč poskus, da se tudi upokojenci us
posobimo za preživetje v razmerah pretežno samoplačniškega 
zdravstvenega varstva in socialnega skrbstva, Razprava o tem, kako 
drugje tega nimajo, nas ne zanima, saj smo rezultat specifičnih 
razmer, v katerih smo živeli in ustvarjali. Če je za našo državo osebna 
poraba previsoka, naj se ukrepa v smeri omejevanja plač in upokojen
ci bomo, kot vedno, nosili sorazmerni del bremena. Kar nočemo je 
to, da smo obravnavani kot rezervni sklad za uravnavanje državnega 
proračuna. Še zlasti nočemo, da je naša usoda odvisna od eventualne
ga proračunskega presežka.
Z našim protestom želimo podpreti posameznike in organizacije, ki se 
trudijo, aa bi zmanjšale vpliv takega obravnavanja na javno mnenje. 
Podpreti želimo našega poslanca m maloštevilne druge poslance, ki 
se javno zavzemajo za naše pravice. Želimo pa tudi vzpodbuditi 
številne upokojence in njihove organizacije, ki stojijo ob strani v 
lažnem upanju, da so njihove pravice nedotakljive.
Časi, ko je za pravice socialno ogroženih slojev skrbela izkjjučno drža
va, so mimo. Našo usodo moramo vzeti v svoje roke. Uprimo se mal
tretiranju in se vprašajmo, kako je mogoče, da je tako številna popu
lacija kot je upokojenska, tako slabo zastopana v Državnem zboru; ali 
se nismo mogoče brezbrižno obnašali na zadnjih volitvah?! Naj 
končno naša država, namesto poseganja v pridobljene pravice upoko
jencev, usmeri napore v oživljanju gospodarske aktivnosti in s tem 
povečanja zaposlenosti.

Sekretar DeSUS Izola 
Ivanka KRNEL



I Z R E D N A  l i
Pobuda osmih poslancev občinskega sveta je 
obrodila sadove in v ponedeljek 27. novembra 
1995 ob 12. uri se je zgodila izredna seja 
občinskega sveta na temo gradnje italijanske os
novne šole v Izoli.
Razprava na seji je bila, kljub gostom  (poslanci: 
Pečanova, jug in Batteli te r predstavnik ministrstva 
za šolstvo, N iko Ž ibret)) vroča in na trenutke zelo 
polem ična, seveda pa je vseskozi šlo za vprašanja 
ene strani (opozicija), skromno sodelovanje druge 
strani (pozicija) in dokaj kratke odgovore 
strokovnih občinskih služb. Videlo se je, da je 
celotna problem atika zanimiva predvsem za tiste, 
ki so sejo zahtevali, manj pa za tiste, ki takšne 
zahteve niso imeli. Na koncu se je vse skupaj 
končalo brez pretresljivih sklepov o čemer pričajo 
tud i sprejeti sklepi. Naj jih naštejemo:
1. Vse službe naj intenzivno nadaljujejo z aktivnos
tm i za gradnjo osnovne šole z italijanskim učnim  
jezikom.
2. Z m in istrstvom  za šolstvo in šport se podpiše tr i
partitna pogodba (župan - m inistrstvo - sklad 
stavbnih zemljišč) glede kom unalnega urejanja 
zemljišč za šolo v višini sredstev, ki so bila predvi
dena za letošnje leto.
3. Od m inistrstva naj se dobi podpisansklep o nje
govih  jasnih obveznostih do financiranja šole z ital
ijanskim učnim  jezikom. Le - letga se dostavi na 
naslednjo redno sejo OS.
4. Za naslednjo redno sejo OS (13.12.) se pripravi 
celovit predlog celotne finančne konstrukcije z d i
nam iko financiranja postopkov OŠ.
5. Za naslednjo sejo OS se pripravi tud i postopek, 
kako bo tekla celotna zadeva.
6. - Sprejme se pobuda, da se sprejme nov zakon 
o šolstvu narodnosti in tam  tud i uredi sistem finan
ciranja. Za to  se zadolži poslance.
- Na vprašanja podana v razpravi na seji OS naj se 
poda odgovore na naslednji redni seji OS.
- Daje se podpora am andm ajem  k predlogu Pro
računa za leto 1996.
7. O b m oreb itn i ugo tov itv i nepravilnosti pri celot
nem postopku naj župan v skladu s svojimi 
pooblastili ukrepa p ro ti odgovorn im  osebam.

Na izredni seji so svetniki sprejeli še sklep o us
tanovitv i Visoke šole za m anagem ent v Kopru.
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i m V A  Z A  JA V N O ST
Stranke slovenske pomladi SDSS, SKD in SLS kot pobudniki 
za sklic izredne seje občinskega sveta v zvezi s 
problematiko gradnje italijanske osnovne šole Dante 
Alighieri, katera je bila v Izoli, dne 27.11.1995, zahtevamo 
od pristojnih služb občinske uprave ustrezne odgovore na 
vprašanja postavljena pred sejo in na seji sami. Mislimo, da 
ima javnost kot tudi občinski svetniki ustavno zajamčeno 
pravico do obveščenosti. Pri tem želimo poudariti, da je 
potrebno odgovore na postavljena vprašanja podati v 
pismeni obliki pravočasno in ne post festum. Bistvena 
vprašanja so: 1. vrednost in obseg investicije 2. merila in 
kriteriji za izbor izvajalca 3. zakonitost izvedbe javnega 
razpisa
Že na kolegiju pri županu, dne 20.11.1995, smo 
pobudniki za sklic izredne seje postavili zgoraj navedena 
vprašanja in zahtevali odgovor najkasneje do izredne seje. 
Odgovora pristojnih služb do danes nismo dobili. Čeprav 
so "nekateri" svetniki dobili na vpogled določeno gradivo 
in nas skušajo prepričati, da je vse v redu in da smo sami 
krivi za lastno neinformiranost, se s takim stališčem ne 
moremo strinjati.
Pobudniki za izredno sejo smo zaradi nepravilnosti pri 
javnem razpisu in spremembe projekta in pogojev za 
gradnjo, zahtevali razveljavitev javnega razpisa in izvedbo 
novega, kjer bodo upoštevane vse spremembe. Glasovanje 
je bilo sledeče: sedem svetnikov ZA, sedem PROTI in štirje 
vzdržani. Ker gre za javne finance in dolgoletno 
obremenitev tako občinskega kot državnega proračuna, 
mislimo, da skuša nekdo na račun italijanske manjšine 
izsiliti odločitev za gradnjo italijanske šole, ne da bi 
svetnike poprej seznanil s celotno investicijo in podatkom, 
kdo in kdaj bo celoto tudi plačal.

OO SDSS OO SKD OO SLS
Bojan Zadel Marlon Kovačič Loredano Kaligarič

JUGOSLAVIJA V SGTŠ
Srednja gostinska in turistična šola Izola VABI na 
predstavitev knjige dr. Jožeta PIRJEVCA 
JUGOSLAVIJA 1918 - 1992:
Nastanek, razvoj in razpad Jugoslavije, 
ki bo v torek, 5.12.1995, ob 18.00 uri v restavraciji 
Srednje gostinske in turistične šole v Izoli. Razgovor bo 
vodila dr. Milica W ohinc - Kacin.
Vabljeni !



DREVESNA  
V O IN A
Drevesa v Arrigoniju kljub vsem akcijam, ki jih izvajajo v glavnem 
elitne enote zelenih (beri Stepanov, Coljevšček) neusmiljeno 
padajo. Z zadnjo akcijo, ki so jo z združenimi m očm i izvedli preds
tavniki investitorja in policije se je na zvijačni način končalo živl- 
jensko obdobje še zadnjih dreves (z izjemo ene cedre) v nekdan
jem  parku Arrigoni. Policaji so namreč povabili zelene na postajo, 
medtem  pa so delavci drevesa podrli.
Na naš naslov prihajajo klici na pom oč - takšni in drugačni. Zeleni 
kličejo na fron to  naše fotoreporterje češ, poslikajte, kako smo s te
lesi zaščitili zadnja drevesa pred bruta ln im i uničevalci Izole, in
vestitor z distance daje vedeti, da bo to  delo pač dokončal, 
čeprav zanj nima ravno pravih papirjev, pri tem  pa obljublja, da 
bo namesto petih starih tam zasadil desetkrat to liko mladih 
dreves. Inšpekcijske službe se obnašajo kot device po izgubi 
nedolžnosti, na občin i se čudijo, kako to, da se eni in drugi ne 
m orejo dogovoriti, ker bi bilo za vse bolje, zeleni zbirajo podpise 
za vloge na ustavno in redna sodišča, pristaši marine zbirajo pod
pise pro ti zelenim.
Ob vsem tem  je najbolj tragično to, da se Izola ponovno cepi na 
dva dela, ki se med seboj ne moreta dogovoriti niti o tem, kakšno 
vreme je danes. Časopis, posebej pa lokalni, seveda ne more 
igrati vloge razsodnika, čeprav bi eni in drugi to želeli. Zato na 
kratko in jasno o našem stališču do tega problema:
1. V Mandraču smo od začetka podpirali marino kot projekt v 
prepričanju, da lahko pom em bno prispeva k razvoju kraja. V to 
smo prepričani še danes.
2. V Mandraču smo od začetka obsojali ozke interese, ki se 
spopadajo ob tem  projektu. To počnemo še danes.
3. V Mandraču smo prepričani, da je za Izolo, posebej pa investi
torja, najslabše, če bo za dokončanje objekta potreboval petkrat 
več časa kot sicer.
4. V Mandraču smo prepričani, da bi marina lahko pomagala k 
razvoju mesta, vendar njeni načrti (gradnja novega turistično 
gostinskega in še drugačnega kompleksa pri hotelu Delfin) očitno 
z Izolo nimajo nobene prave zveze. Marina prav tako ni izpolnila 
še n iti ene obveze do mesta, ki jih je tako širokogrudno ob ljubl
jala. Predvsem pa bi se morala marina do mesta obnašati prijazne
je, saj je od njega dobila veliko vrednost, ne pa kot gospodar 
polovice mesta.
5. V Mandraču smo prepričani, da manjka načelna analiza in 
razprava o marini na posebni seji občinskega sveta, saj je ta prob
lematika najmanj tako pereča kot problematika gradnje italijanske 
osnovne šole. Občini namreč manjka strateška opredelitev glede 
marine, potem  bi vsaj vedeli, zakaj smo za ali proti.
Toliko o naših načelnih stališčih. Cisto poklicno pa le to, da bom o 
v Mandraču pač objavljali pisma, odgovore, pritožbe in podobne 
stvari v skladu z zakonom o javnem obveščanju in nič več. Nismo 
namreč za to, da bi postali bilten marine, niti bilten njenih 
nasprotnikov. Mandrač je časopis o izolski občini in njenih ljudeh.

Drago Mislej

ZLATARSTVO 
VAGAJA

IZOLA, LJUBLJANSKA 41 

j« dva braka Mandrača nagradilo z dragocenim prstanom

OBČINA IZOLA 
Občinska inšpekcija

Številka: 41 7-3/95 
Datum : 27/11-1995

O B V E S T I L O

Obveščamo vse pravne in fizične osebe, ki na ob
močju Občine Izola uporablja jo javno površino, 
da je dne 1 3.7.1995 pričel veljati Odlok o komu
nalnih taksah v Občini Izola  (Uradne objave 
Občine Izola, št. 9 /95), na podlag i katerega so 
uvedene komunalne takse:
-  za uporabo javnega pločnika oz. prostora, stal
no ali priložnostno,
- za reklamne napise, objave in oglase, ki so 
postavljeni, pritrjeni ali drugače označeni na 
javnih mestih,
- za  vitrine, v katerih se razstavlja blago izven 
poslovne stavbe,
- za uporabo javnega prostora za parkiranje (re
zervacija parkirnega prostora, avtotaxi),
- za uporabo trgov in drugih prostorov za razs
tavljanje predmetov, za prirejanje razstav in 
drugih komercialnih prireditev,
- za uporabo javnega prostora za parkiranje in 
druge začasne namene,
- za sporočila, objave in razglase po lokalnih 
ozvočevalnih postajah in s podobnimi sredstvi,
- za igralne avtomate in druga igralna sredstva v 
javnih prostorih.

Zavezanci po tem  odloku so dolžni za leto 1996 
prijaviti uporabo taksnega predm eta oz. 
uporabo javne površine na sedežu Občinske 
inšpekcije Občine Izola, Verdijeva ul. 1.

OBČINSKA INŠPEKCIJA

tZgooLna

£ 'C e 4 < z * t t

G ortanova 2, (pri pekam i Gregorič)

t e g o t i i f a  d o b r e g a  à i a  

b m t i k p e  M t ó f l w r

TeL 67  -  188
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' V PRIČAKOVANJU NAJLEPŠIH DNI V 
LETU SMO PRIPRAVILI LEPO ZBIRKO 
ORIGINALNIH DARIL.

Ne čakajte 
Najlepše s

AHILOVA

Srečanje dijakov
V soboto, 18.11.1995, so dijaki 4. letnikov SGTŠ, smer 
gostinski tehnih, pričakali in pogostili dijake 4. letnikov 
gostinske šole Istituto professionale di stato per I servizi 
alberghieri e della ristorazione "Sigismondo Mandolfo 
Malatesta" is Riminija.
Srečanje so organizirali prvič. Ob sproščenem 
progovoru med dijaki in profesorji obeh šol je prišlo do 
dogovora o medsebojnem sodelovanju na strokovnem 
področju in o možnosti pobratenja. Obisk jim bodo 
dijaki SGTŠ vrnili še pred koncem šolskega leta.

Knjižničarka 
Lučka Jevnikar

Delamaris posluje pozitivno
Še več, v zadnjih dneh so povečali polnjenje ribjih in 
zelenjavnih konzerv. Hčerinsko podjetje povečuje prodajo, 
letošnjo jesen pa so v slovenskem morju nalovili tudi večje 
količine plave ribe (1444 ton)
Na novinarski konferenci je direktor holdinga Vojko Maver 
predstavil rezultate poslovanja podjetja v zadnjih mesecih. 
Šest mesecev po sprejetju sanacijskega programa podjetje 
posluje pozitivno in se financira iz tekočega poslovanja.
"V novem vodstvu Delamarisa se zavedamo, da je naše 
podjetje še zmeraj obremenjeno s starimi krediti. Zato nas 
še posebej veseli dejstvo, da smo z večino bank našli 
skupen jezik o podaljšanju njihovega odplačevanja. 
Pozitiven odgovor o takšnem aranžmaju pa v leh dneh 
pričakujemo samo še od Splošne banke Koper".
Uspešno poslujejo tudi v hčerinskih podjetjih. V podjetju 
Riba tačas nalovijo veliko plave ribe kar ob slovenski obali, 
kar znižuje stroške ulova, Podjetje Delmar pa je ta mesec 
odprlo novi ribarnici v Ljubljani in Domžalah. V hčerinskem 
podjetju Frigomar, ki se ukvarja s konfekcioniranjem 
zamrznjene ribe, usklajujejo poslovanje v skladu s standardi 
ISO 9001. Program lastninjenja holdinga Delamaris je 
izdelan in oddan Agenciji za lastninjenje. Po napovedih 
hiše, ki je svetovala pri izdelavi projekta v podjetju 
pričakujejo soglasje v začetku decembra.
Na novinarski konferenci so še predstavili nov izdelek 
Delamarisa: tunino pašteto, ki po mnenju nekaterih 
prisotnih novinarjev po kvaliteti prekaša podobne izdelke iz 
tujine, ki se prav zdaj uveljavljajo na našem tržišču. Kdaj in 
v kakšni obliki (konzerva ali tuba) bo prišla na prodajne 
police pa še ni povsem znano, zagotovo pa ne bo trajalo 
prav dolgo.

vari je treba poiskati pravočasno. 

D A N T E J E V A  2 . IZ O L A ,  TEL.: 61 -189

/Salon za nego telesa 
■ Izola, Smrekarjeva 12
■ Vem nudi več vrstmasaž, k ina neboleč, 
I  zdrav h prijeten načh pcmagap
.  pri opravljan ju:

-odvečne teže (hupanjebrez lakote) 
I  -nadležnega celulitisa 

t l  inI  -napetosti in slabega počutja ■
Nudimo pa še: ^  ■

- aromaterapijo ( t l i  Ì  M, -trn V .
I  - masažo obraza z osvežilnimi maskami L /  C  f l t C r J  
I  -protibolečinske terapije I
.  -depilacijo in pedikuro |

Ne zanemarite suojgga zdravja ri zunanjega videza .poskrbite za svojo ,
» lepoto h dobro počutjePričaku jemo Vas v salonu vlzoli,
*  Smrekarjeva 12, Tel.:64-131 ,



SOLSKA
DAN ODPRTIH SOLSKIH VRAT

MODNO & UGODNO
&QX0I

MLADOSTNIH KOSTIMOV - BOUCLE 
KOMPLETI IZ PLETENINE ,

P o p rav ila , šivanje po m e r i^ )

C.A . C om pany
Zelena ulica 8, Livade - Izola 

tel: 67-870

Tiskanje Šenk Damjan s.p.
Reklamnih Južna cesta 5
Izdelka» 66310 Izola

Tel./fax 066 62 023

Ponujamo vam hitro in elegantno rešitev, ki vas tare pred 
vsakim zaključkom poslovnega leta. Vašim strankam lahko 
podarite artikel, ki ga potiskamo z vašimi oznakami na sito ali 
tampo strojih, Vse cene vsebujejo pripravo, tisk, P.D, ter artikel 
po vaši izbiri.
Nekaj številk za lažjo izbiro:
200 koso» VŽIGALNIKOV po ceni 55 SIT/KOS
500 koso» VŽIGALNIKOV po ceni 42 SIT/KOS
200 kosov kem. sv. OCEAN po ceni 54 SIT/KOS
500 kosov kem. s». OCEAN po ceni 42 SIT/KOS
200 koso» kem. sv. TWISTY po ceni 66 SIT/KOS
500 koso» kem. sv. TWISTY po ceni 55 SIT/KOS
200 kosov kem. sv. LILIA po ceni 73 SIT/KOS
200 kosov kem. sv. UNIX CLIC po ceni 125 SIT/KOS
Vabimo vas v naše prostore v izolski ind. coni nasproti trafo
postaje, kjer lahko izberete artikle proizvajalcev DORO, LIVE,
MEHANO. Prav tako dobite tudi koledarje, obeske, rokovnike in
tisk na artikle, ki so vaš proizvod ali ste jih izbrali pri drugih
ponudnikih.
Pokličite na 62 023 in našli bomo artikel za vaše podjetje.

176 let šole v Kortah
V osnovni šoli Korte je  bilo v ponedeljek 27.11.1995  
svečano, krajani so proslavlja li 176 let nepretrganega delo
vanja - pouka na šoli, ki je  obenem najstarejša šola v 
Slovenski Istri.
Leta 1976 so Korte dobile novo sodobno šolo. Pri tem je 
treba omeniti, da se na šoli poleg rednega pouka ukvarjajo 
s številnimi interesnimi dejavnostmi, kot so različna kmečka 
opravila, gojenje zdravilnih zelišč, sadjarstvo in drugo. Lepo 
so uredili okolico šole.
Za praznovanje 1 76 letnice in 50 let povojnega delovanja 
so učenci s pomočjo učiteljev in številnih zunanjih 
sodelavcev izdelali projektno nalogo z naslovom "STOJI 
UČILNA ZIDANA," zbrali so veliko slikovnega materiala o 
delovanju šole, številne učbenike in učne pripomočke iz 
preteklosti, jih razstavili in opremili z ustreznimi komentarji. 
Prireditev, na kateri so sodelovali skoraj vsi učenci in 
učenke šole, je lepo uspela in številni obiskovalci, ki so v 
celoti napolnili večnamenski prostor šole, so bili zadovoljni 
s prireditvijo, ki je prikazala delo in življenje na šoli v Kor
tah.
Povabilu na prireditev se je odzvalo tudi Društvo upoko
jencev iz Izole, njihov predstavnik je kolektivu šole zaželel 
še obilo uspeha v prihodnosti, obenem se je zahvalil kolek
tivu šole in vaškim aktivistom za aktivno pomoč in sodelo
vanje pri organizaciji "Tedna starejših občanov", ki ga vsako 
leta prireja Društvo upokojencev Izola in ob tej priliki izročil 
skromno knjižno darilo.
Menim, da smo bili vsi prisotni enotnega mnenja, da se 
nam ni bati prihodnosti, če bomo imeli tako prizadevno 
mladino in njihove vzgojitelje, kot je šolski kolektiv v Kor
tah-___________________________________________ Š.F.

Nov podlistek
Nada Morato: OSNOVNA ŠOLA KORTE
V naslednjem Mandraču bomo začeli ob jav lja ti nov 
podlistek avtorice Nade M orato na temo Osnovna šola 
Korte in njena zgodovina. Podlistek z nekaterimi dodatki 
bomo ob koncu objavili tud i v oblik i knjižice, ki naj b i 
izšla takoj po novem letu._____________________________

Prejšnji konec tedna je minil tudi v znamenju šol, šolnikov 
in sploh izobraževanja, saj so šolske ustanove široko odprle 
svoja vrata in povabile na srečanje učence, starše in 
nekdanje učitelje.
Na OS Vojke Šmuc so se posebej izkazali učenci 
predmetnega pouka, ki so pripravili prikaz šolskega razreda 
v petdesetih letih (slika levo), veliko zanimanjapa so bile 
deležne tudi zelo stare fotografije učencev in učiteljev. Šola 
je namreč praznovala 50-letnico in to je jubilej ob katerem 
je treba zgolj in samo - čestitati.
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v in  Pomorski leksikon foto: 
prihodnjič: Vasco da Gama

Bartolomeu Dias de Novais

Diaz je portugalski pomorščak in raziskovalec, rojen 
okoli leta 1450. Velja za človeka, ki prvi v modernem 
času doseže Rt dobrega upanja in nakaže pot v Indijo. 
Leta 1481 poveljuje ladji v ekspediciji, ki jo vodi Diogo 

d'Azambuja na potovanju na Zlato obalo v Afriki. Proti 
koncu leta 1487 odide s tremi ladjami raziskovati 
afriško obalo. Pluje vzdolž zahodne obale in pride do 
rta, ki ga imenuje po sebi (na ozemlju današnje 
Namibije). Od tu pluje 13 dni proti jugu in ker ne naleti 
na kopno, obrne proti severu in 03.MAR.1488 prispe 
v zaliv na južnoafriški obali, ki se jdanes J jnenuie 
Mossel Bay. Piovi vzdolž obale 
v zaliv Algoa in do ustja rek 
obalna črta začne dvigati proti sef|rovzhod|||n Diaz 
ugotovi, da je že dosegel najjužnejšo točko Afrike. Wa 
zahtevo posadke se ekspedicija vrne in odkrije Viharni 
rt, ki ga kasneje preimenujejo v Rt JIobrega ujjatlia. 
Proti koncu leta 1488 se vipèjf! 
preko 2000 km dò 
afriške obale. 'm T f t  
obpluje Rt dobrega upa 
Covilhao preko egiptovskega 
morje. Od tu prepluje Indijski

Vsekakor Diazovo ponovno odkritje skrajne afriške 
točke odpre prosto pot iskalcem poti v Indijo. Pomembna 
pa so predvsem odkritja afriške obale, ki odprejo vrata in 
vspodbudijo kasnejše raziskovalce in zavojevalce. Evropa 
s tem pridobi še eno možnost neizmernega črpanja 
materialnih in kulturnih dobrin. Svet po odkritju Amerike 
in morske poti v Indijo postane bolj trgovsko povezan. 
Vendar pa so postavljeni tudi temelji za nečloveške 
odnose, predvsem s strani bele rase. Začne se obdobje 
trgovine s sužnji.

zanzibarske obale v 
odkrijejo pot v Indijo.
V ekspediciji, ki jo leta 
v Indijo sodeluje tudi Dia; 
do Kapverdskih oto i^ B  
Cabralovam nnfc|fj| 
floto v Indijo, vendar g & ^  
Rta dobrega upanja vzame

arhiv Orlando

NAGRADA JE ODDANA
Fešta ob m ilijontem  Mandraču je uspela tako dobro, da 
najemniki Parangala naslednjega dne niso m ogli več 
organizirati glasbe v lokalu, saj so dobili za vrat vedno 
sosedov.

In kako je vse skupaj potekalo?

Bakala Blues Band so prestrašili starejše obiskovalce, 
m ladim  pa dali adrenalina v kri.

Predstavili so se: Mlade rokometašice Marine s trenerjem 
Borisom Čukom, predsednik Nogom etnega kluba Lojze 
Pečan, odbojkarji na čelu z dr. Pešičem in igralcema iz 
Ukrajine, izdelovalci kitar SEVER in seveda Fotooptika RIO, 
ki je prispevala glavno nagrado.

Žrebanje je potekalo h itro  in brez zapletov, srečna pa je 
bila Srečka Rafaj iz Izole, ki jo  mnogi poznajo s "ta male 
banke", kjer je zaposlena.

Čestitamo, naslednjič pa še nekaj fotografij.



NOGOMET
Maribor Branik : Izola 5:1 (2:0)
DRUGA LIGA - PRIHAJAMO
Izolani so morda odšli v Mari 
bor nekoliko preveč hrabri in 
optimistični. Niti ne neo
pravičeno, saj so na tekmi 
proti primorju pokazali, da se 
znajo boriti. V Mariboru so 
Izolani sicer vzdržali do 40. 
minute, vendar je treba 
povedati, da so imele vijolice 
v uvodnih minutah kar tri 
stoodstotne priložnosti, ven
dar so se Poznič in kompani- 
ja osmešili. V 40. minuti pa 
konec odpora Izolanov. Prvi 
je zadel Galič, nadaljeval Kek, 
pa dvakrat Poznič, z enajstih 
metrov pa je končni izid 
postavil Šimundža. Za 
Izolane je v 67. minuti zadel 
Damijan Gregorič. Izolani so 
dobro igrali samo kakih 15,
20 minut sredi drugega 
polčasa.
Jesenski del je torej končan in 
prav žal nam je lahko za tisti
mi štirimi ali petimi točkami, 
ki so jih Izolani nesrečno 
izgubili. Tako nam ostane 
upanje, da se bodo drugo le
to v drugi ligi stvari le spre
menile na bolje. Nemogoče je namreč, da bi uspeli mladi 
izolski igralci v spomladnaskem delu doseči okoli 40 točk. 
To je nedosegljivo tudi z morebitnimi super okrepitvami, 
za katere pa tako in tako ni denarja.

Reakcija
ROKOMETNI PLES BREZ ROKOMETAŠIC ?
Z obžalovanjem  smo iz plakatov slučajno izvedeli, da 
bo v soboto 2.12.95 v Izoli tradicionaln i rokom etni 
ples. Ples, ki je od vedno bil družabno srečanje vseh 
privržencev rokometašev , rokometašic in ljubite ljev 
rokom eta je tako žal ostal le v rokah močnejšega 
moškega rokom etnega kluba Izola.
Kot soorganizator vseh dosedanjih rokom etnih 
plesov in ko t podpredsednik ženskega rokom etnega 
kluba Izola sem razočaran nad tem  dejanjem 
moškega rokom etnega kluba Izola.

Boris Čuk

SPORT IE MLAD

TRADICIONALNI 
ROKOMETNI PLES

Rokometni klub Delmar vabi vse ljubite lje  plesa in 
rokom eta na rokom etn i ples, ki bo 
v soboto 2. decembra v SCTŠ. 

Zabavali se bom o ob dobri glasbi in poizkusili 
srečo na bogatem  srečolovu. 

Prvenstvena tekm a z Jestvino Koper bo 
zaradi sobotnega plesa odigrana že v pe

tek.
Vabljeni na petkovo tekm o in seveda 

na sobotni ples.
Predprodaja vstopnic: SGTS in bife "Pri Žaretu" v 

rokom etn i dvorani.

ROKOMET
Škofljica : Delmar 24:20
DRUGA LIGA OSTAJAMO ?
Že res, da so Delmarovci na 
gostovanju nastopili neko
liko oslabljeni (Džokič ni 
imel dneva, Ipša še ni 
povsem nared, bolezen 
Čebularja in Kovača), ven
dar si ekipa, ki meri na sam 
vrh spodrsljaja enostavno ne 
bi smete privoščiti. Sicer 
stanje še ni kritično, vendar 
pri Izolanih skrbi igra sama, 
saj že osnovnošolci vedo, da 
se silo ne da prav dosti 
doseči. In prav to Izolani 
počnejo - igrajo preveč na 
silo, premalo sproščeno in 
domiselno. Upajmo, da je 
menjava trenerja (v času, ko 
to pišemo nov trener še ni 
znan) prišla še v pravem 
času.
Po mestu je tudi slišati mno
go govoric, od dokaj ver
jetne, da bodo Izolani an
gažirali novega vratarja, pa 
do skoraj neverjetne, da bo 
za Delmar zaigral tudi Hr- 
peljčan Jani Likavec. Kakor
koli že, rokometaši bi poleg 
nekaj zelo kvalitetnih igral
cev (Mičovič, Ipša, Džokič, 

Čebular...) nujno potrebovali nekoga, ki bi znal še bolj mo
tivirati in strniti igralce v boju za prvo ligo. Časa ostaja vse 
manj, saj je kaj malo verjetno, da bi Delmar tudi v tretje 
podpiral nič kaj več od povprečne igre.
ODBOJKA
Simonov zaliv Izola : Fužinar 3:2 ( -3,11, -10, 6, 7)
1.A LIGA - PRIHAJAMO
Odbojkaška tekma v športni dvorani Livade se je začela za 
Izolane karseda slabo, saj so prvi niz izgubili kar na tri. Po 
začetnih dolgotrajnih menjavah se je pri rezultatu 3:3 od
prlo odbojkašem Fužinarja, ki do konca niza niso do
mačinom pustili niti točke več. Drugi niz so Izolani začeli 
izredno, vendar samo nekje do 7., 8. točke. Lahko bi izgu
bili tudi drugi niz, vendar sta Ukrajinca in Komadina poskr
beli, da se to ni zgodilo. Po zmagi v drugem nizu, so 
prisotni že računali na lahko zmago, vendar se to ni zgodi
lo. Odbojkarji Fužinarja so prikazali zelo dobro igro in spet 
dobili tretji niz ter prisilil izolske odbojkarje k še večji bor
benosti. Ti so res z lahkoto zmagali v naslednjem nizu, v tie 
breaku pa se niso pustili presenetiti in ga suvereno dobili. 
Za lepo odbojkaško predstavo gre pohvaliti obe ekipi, ki 
sta na trenutke prikazali izjemno atraktivno igro.
Pri Simonovem zalivu Izola gre pohvaliti Voronkova in 
Pavljuka, izstopal je tudi Komadina, medtem ko je Čuturič 
(čeprav je prispeval kar precej pomembnih točk) deloval 
nekoliko zaspan. Izolanom res ne moremo očitati nebor- 
benosti, vendar jim nekoliko več hitrosti zagotovo ne bi 
škodilo. Simonov zali Izola je z zadnjo zmago obranil prvo 
mesto na lestvici in napredovanje je zmeraj bliže. 
KEGLJANJE: DRUGA ZMAGA MEHANA 
Kegljavke izolskega Mehana so v 10. kolu prvoligaškega 
tekmovanja dosegle drugo zmago, saj so z rezultatom 6:2 
premagale kegljavke Tekstine iz Nove Gorice.



KAKO BOMO OBELEŽILI 
SVETOVNI DAN AIDS-a V IZOLI?

Svetovna organizacija je pripravila globalne strategije in 
načela za premagovanje AIDS-a. Ta načela so osnovana na 
poznavanju virologije in epidemiologije in na izkušnjah o 
obvladovanju nalezljivih bolezni. Vsaka dežela lahko 
oblikuje individualne strategije, ki ustrezajo njihovim 
potrebam. Tako bomo tudi v našem mestu prispevali s 
preventivnim delovanjem, z obveščanjem vseh ljudi. 
Problem je pereč, saj je v svetu okuženih 18 milijonov ljudi, 
pri nas v Sloveniji imamo 47 primerov AIDS-a, 41 pri 
moških in le 4  pri ženskah te r 2 pri otrocih - 1 pri 
dečku in 1 pri deklici.
Letošnje geslo:
SKUPNE PRAVICE - SKUPNA ODGOVORNOST

»V,. 1. od 13. do 17. ure.
Dogajanje bo v središču mesta, kjer bomo imeli stojnico s 
propagandnim materialom: brošure, letaki, plakati, pentlje 
in kondomi. Sodelovali bodo dijaki gostinsko turistične 
šole, ki bodo anketirali mimoidoče ter učenci osnovnih šol. 
Za prijetno vzdušje bo poskrbel Radio Capris s glasbo in s 
preventivnimi sporočili.
Organizator: Referat za zdravstveno vzgojo ZD Izola in 
Rdeči križ Izola
UDELEŽITE SE V ČIMVEČJEM ŠTEVILI, KAJTI AIDS NI 
PROBLEM POSAMEZNIKA AMPAK VSEH NAS.

Referent za zdravstveno vzgojo ZD IZOLA
Vida Orbanič, VMS

*

REHABILITACIJSKI 
OBMORSKI

odslej odprt tud i za Vas
|| f lp lllfc ^  '  ■'*..d/C.
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•  ko pridejo bolečine
•  kadar ste u tr ujem
•  ce se slabo počutite
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• a li si želite sprostiti
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Vrhunska oprema In

tel. dopoldan: 67-320, 6 7  321

mtmmm

i l T O P O L
Levstikova 1 ,66310 Izola J

WméÉMÈ!'.

WORLD AIDS DAY
(oh) Acquired Immune Deficiency Syndrome - AIDS ali 
Sindrom pridobljenega pomanjkanja odpornosti so prvič 
omenili v ZDA leta 1981. Danes je virus HIV - Human 
Immunodeficiency Virus, ki povzroča AIDS, prisoten 
povsod po svetu in se širi hitreje kot ga moderna medicina 
uspeva preprečevati.
Vsak dan se z virusom okuži novih 6000 ljudi.
Leta 1988 je 1.DEC. postal Svetovni dan AIDS-a, da ljudje 
ne bi pozabili na nevarnost, ki nas ogroža. Ob tem dnevu 
svetovni mediji še posebno obveščajo o nevarnostih, zaščiti 
in napredku v zvezi z AIDS-om.
Da je zadeva alarmantna, nam pove podatek o 672.000 
osebah v Evropi, ki so do sedaj postali nosilci virusa HIV. 
Od tega jih je zbolelo 203.000, 174.000 oseb pa je že 
mrtvih. Število nosilcev virusa je verjetno še večje. Glede 
na to, da je letošnje leto imenovano za leto strpnosti in 
medsebojne tolerance, je Svetovna zdravstvena 
organizacija postavila za slogan svetovnega dneva AIDS-a: 
'SHAREP RIGHTS, SHARED RESPONSIBILITIES.

Blagovna znamka L E V I  STRAUSS  &  Co. že vrsto let 
podpira prom ocijo boljšega razumevanja problema AIDS, ruši 
bariere in poskuša okorajžiti obolele. Denarna sredstva zbira s 
prodajo rdečih trakov, ki kažejo na m oralno podporo in čisto 
razmišljanje kupca do infeciranih oseb. Nošenje traku pa 
ponazarja tud i poznavanje in upoštevanje priporočenih zaščit, 
kar je trenutno najboljše orožje pro ti sm rtni nevarnosti takšne 
vrste.
Trgovina P IA C E R  v Ljubljanski ulici bo na svetovni dan 
AIDS-a kupcem delila lična darilca; vsebina je up‘orabna, 
embalaža pa lahko ostane kot trajen spomin.

N E  D O V O L I, D A  T I  N E Z N A N JE  U N IČ I  Ž IV L J E N J E !!! 

Z A Š Č IT I SE ! ! !



M e d p l a n e t a r n e
ODPRAVE ZPSV

Initrumontmlm K ino  Crlmnon, p i o ip iknn i 
M Str»*lrislrIm . Kn UnlVCIM Zoro. Bo ly lJ*. 
19.11, 3/9/3.12.PRESENT

zrùrrzErr,::ToiMctl frEctfon 
ShakeSpier E S r l : S
!pli:'DULLSCHICK8ALL
U2 j$ME D0MAÌ£r5?é5?L '̂'
srsESsaass-r s s n ir— *  BLAST

* Seveda gre za reklamo. Polten najditelj naj ee oglati ne tpodnja natlova:

BE!S Zveza p>leit>or\sìc|k stcupnosh ir> vražev
Gregorčičeva 4. 60000 KOPER I fax te l .«386 66 271069 

Gregor Beluiifi, Beethovnova 12. Ljubljana I tel. 061 126 14 25,067 42 130

fll*<w

f * W tv«
Imi It*«*

MMHWC 

Ml» M

5$

■ R H H H H I/  •; /  ■; /  ̂  ''*!'*!'!'*!'••/s  # w  /ž /> /.> /.’• /.'• /.• /;• /.- /;■ z»;. V
K j t  j i  eeze Q '  *<■

•'•' ■' ■'.' ■;.' ■" 'č/č/v/v/t/T/v v t/t/t/f/č/wč/č/č/w f / f •' ' ■■ ' ■■ '  • ' ■ ' • '  
r .w .v .w  ' t i t f f s u t s  v  v  v  >> /ž  v  v  v  v  z> <; <; <:• /;v ; > ;/y /y< ;vy /y /

Pravljica-PINGVIN PIT 
sobota, 9.12. ob 20.00 v Kul
tu rnem  dom u- Srečanje zborov,
koncert /Skupnost Italijanov Izola/ 
četrtek, 14.12. ob 1 7.00 v Galeriji 
ALGA- o tvo ritev  novoletne proda
jne razstave, nastop skupine Ana 
popedan
četrtek, 14.12. ob  18.00 v Kul
tu rnem  dom u- Koncert MLADI 
MLADIM/ izolski kitaristi, skupina 
S p irits  iz Izole...

petek, 15.12. ob 20.00 v Kulturnem  
dom u- ALMA KARLIN. Zgodba o 
nenavadni ženski, pisateljici, 
"čarovnici", popotn ic i, po lig lo tk i in 
še kaj. Svoj igralski čar ji podarja 
POLONA VETRIH.

SE PREDSTAVI 
sreda, 20.12. ob  17.00 v  Kulturnem  
dom u- BAMBINO CIAO!

FOTOOPTIKA RIO 
Ljubljanska 24, Izola 
Tel.: 066 /61-403 , Fax.: 0 6 6 /6 7 -0 4 4

četrtek, 21.12. ob 17.00 v Kul 
turnem  dom u- BABICA ZIMA. 
Premiera Baletne šole Izola. Kore- 
ografija Višnja Toškan.

petek, 1.12. ob 20.00 v Kulturnem  
dom u ADIJ0 PEDR0! Komedija v 
enem dejanju- bančni ropi, 
ljubezenski triko tn ik i, ženska 
privoščljivost- ura smeha in 
zabave! Premiera gledališke 
skupine MILAGRO iz Izole. Režija: 
Davorka Štefanec.________________
sobota, 2.12. od 10.30 do 11.30 v
Kulturnem  dom u, CICI KLUB- 
Pravljica: NE MOREŠ ZASPATI MALI 
MED0
sobota, 9.12. od 10.30 do 11.30 v 
Kulturnem  dom u, CICI KLUB- 
Pravljica-PINGVIN PIT

petek, 22.12. ob 17.00 v Kul
turnem  dom u- 0 PTIČKI, KI JE 
UKRADLA... musical v izvedbi 
Lutkovne skupine iz Vipave.
petek, 22.12. ob 19.00 v Cerkvi 
Sv. Mavra- BOŽIČNI KONCERT v 
izvedbi Komornega moškega zbora iz 
IZOLE.

Pravljica- ČAR0B
mmm

23.12. ob 20.30 v Kulturnem  do- 
mu - BOŽIČNO NOVOLETNI K0N- 
CERT Kvarteta 7 +.________________
nedelja, 24.12. ob 17.00 v Kul
tu rnem  dom u -predstava ZELENI 
ŠKRAT ARIEL nastopajo: Melita OSO
JNIK , Eva ŠKOFIČ MAURER in Jasna 
KNEZ
torek, 26.12. ob  1 7.00 v Kulturnem  
dom u - ČAROVNIK ANTONIJO

mm.

sobota, 16.12. od 10.30 do 11.30 v 
Kulturnem  dom u- CICI KLUB- 
Pravljica SEBIČNI VELIKAN 
torek, 19.12. ob  17.00 v Kulturnem

četrtek, 28.12. ob 17.00 v Kul
tu rnem  dom u - Prihod DEDKA 
MRAZA s kočijo pravljičnimi bitji, 
nastop skupine FLIP s predstavo ZIM
SKA PRAVLJICA 0  SNEŽAKU

Od 22. do 28. decembra, med 16.00 in 
17.00 si bodo otroci v Klubskem prostoru 
lahko ogledali risanke, filme in sodelovali v 
delavnicah.

RAZSTAVE
GALERIJA ALGA
V četrtek, 16. novembra ob 20. 
uri vas vab im o na otvoritev RET
ROSPEKTIVNE RAZSTAVE 
SKUPINE LIK iz Izole, ki jo 
prip ravljam o ob 20-le tn ic i n ji
hovega delovanja. Na otvoritvi 
bo igra l kitarist Ivo Evetovič.

V galeriji Insula
Razstava risb, kolažev in grafik 
akademskega slikarja Daniela 
Demšarja. Avtor, ki ga poznamo 
kot odličnega ustvarjalca odrske 
scene lutkovnega gledališča in ilus
tratorja, se v Insuli predstavlja s svo-

CLUB MAONA Fiesa Decem
brsko vpe ljavan je  v  
zaključek leta začenjamo 
veselo.
Petek, 1.12.ob 21.00 
ROMANO RA1 -  Cigani 
tokrat letijo v Maono.

Sobota, 2.12 ob 20.00 
VLADO KRESLIN
-  Naš znani godec po razpro
danem  Cankarjevem domu 
spet p riha ja  na  morski zrak. 
Rezervacije in predprodaja 
vstopnic: Maona, Cankarje
vo nabr. 7, tel. 746 228, 75 
592
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ZA ZMANJŠEVANJE KAJENJA

Iz novembrskega Zdravniškega vestnika prepisujem skrajšan 
tekst za razmislek.
"Naša kolegica dr. Mateja Kožuh Novak, poslanka Državnega 
zbora in nacionalna koordinatorica za promocijo zdravja nam 
je dne 25. 10.95 poslala pismo s koristnimi informacijami in 
vrednimi pobudami. V Državnem zboru je namreč v drugi 
obravnavi Zakon o omejevanju uporabe tobačnih izdelkov. 
Zakon v sedanjem besedilu pušča tobačni industriji vse 
možnosti indirektnega oglaševanja, ki pa je usmerjeno 
predvsem na pridobivanje novih kadilcev med otroci 
(tobačne znamke na majicah, športnih rekvizitih, športnih 
prireditvah, na dežnikih,senčnikih itd.)
Vloženih je bilo mnogo dopolnil, s katerimi so predlagatelji 
skušali zaščititi otroke pred kajenjem in agresivnostjo tobačne 
industrije.
Potrebna je široka podpora široke javnosti, da ne bodo 
zavrnjena dopolnila, kot so bila v Odboru za zdravstvo.
Dobro poznate hude bolezni in trpljenje bolnikov, ki zbolevajo 
in umirajo (med 3 0 0 0  in 4 0 0 0  letno) zaradi kajenja. 
Pozivamo vse slovenske zdravnike, naj s pismi in z ustnim 
prepričevanjem poslancev Državnega zbora pomagajo 
oblikovati takšen zakon, ki bo kajenje zmanjševal in bo 
prijazen predvsem za naše otroke, pa tudi mikrookolje v 
katerem živimo. Predvsem bi se bilo treba osredotočiti na 
omejevanje reklamiranja, ki je najmočnejše orodje za 
pridobivanje otrok za kajenje.
Zdravstveni delavci smo pomembni mnenjski voditelji v 
svojem okolju, številne države, predvsem v razvitem svetu, so 
že uspele z zakonskimi in drugimi ukrepi zmanjšati kajenje. Pri 
teh prizadevanjih so bili zdravniki odločilni. Prepričani smo, da 
bodo poslanci občutljivi za argumente zdravnikov.. '

Bralce Mandrače pozivam, da ob vsaki priliki pričakujejo in 
zahtevajo od primorskih poslancev v DZ, da glasujejo za 
gornje pobude. Enake možnosti imajo tudi Občinski 
svetniki in župan, ko gre za lokalne oglaševalske kampanje 
(plakati, panoji, podarjeni senčniki, prodajanje s tovrstnimi 
reklamami potiskanih tekstilnih izdelkov, reklamiranje 
cigaretnih sponzorjev na športnih prireditvah, tiho toleriranje 
kajenja na sestankih, v zaprtih prostorih, celo v šolskih 
zbornicah).

Spoštovani bralke, bralci, starši, starejše sestre in bratje!
Predpisi in zakoni uspevajo, če padejo na plodna tla. Le teh 
pa ne dela samo država,predvsem je odločilen vaš vzgled v 
vašem domu. Ne pričakujmo rešitve svojih otrok od 
poslancev izbrancev, naredimo prvi korak sami: za vedno 
odvržimo še neprižgane cigarete, ugasimo tisto, ki gori ta hip.

Praznični Popusti 
z veliko začetnico

so se že začeli !

(on) B O U T IQ U E  m n n
IZOLA. LJUBLJANSKA 40. T T 066  61 226
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Pustite se presenetiti že danes z bogato 
ponudbo, kakovostjo in tradicijo

Skrbno oblikovana 
KOLEDARJA skupine SISart 
čakata, da s svojo dru
gačnostjo in sporočilnostjo 
razveselita Vas, Vaše pri
jatelje in poslovne partner
je.

Stfdfl W E M  SCOZI ZGODOVINO W l/METNOSE

Slovenska obala na robovih stoletja na velikem 
STENSKEM KOLEDARJU 1996 (33 x 62 cm) - slov./ital. 
tekst !

Slovenska obala danes skozi 53 fotografij na 
NAMIZNEM TEDENSKEM KOLEDARJU 1996 !

Naročite jih lahko na tel.: (061) 13 12 053, fax 
(061) 13 16 054 -za IKI ali jih poiščete na izbranih 
prodajnih mestih.

E  ZA ŠIVANJE

M a ric a  Frančeškin
'Ljubljanska 39, 66310 Izola 

ul.: (066) 62-281

ODPRTO

vsak dan
od 8.30 do 12.00 in 
od 16.00 do 19.00 
ob sobotah
ob 8.30 do U 0 in 
od ló .OÓ rfdl: 00



ALI VESTE, KAJ SPLOH VOHAJO, KADI|Q, COLTAIO...VAŠI TA MALI ?
Nevednost je največja nevarnost 
v zvezi z odvisnostjo. Nevednost 
tistih, ki v odvisnost rinejo 
zaprtih oči in nevednost tistih, ki 
jih je strah za potom ce, brate, 
sestre, prijatelje...

Nobena skrivnost ni, da so 
droge prisotne že v osnovnih 
šolah in izolske niso tukaj prav 
nobena izjema. Ekstazi je med 
osnovnošolci znan vsaj to liko kot 
p itagorov izrek, zato pa o tej 
nevarnosti bolj malo vedo starši 
osnovnošolcev in celo učitelji 

V naslednjih m andračih bom o 
skušali predstaviti te stvari, za 
začetek pa letak, ki ga je izdalo 
inistrstvo za notranje zadeve in 
prikazuje različne vrste pivnikov 
z LSD-jem, ki jih je m oč najti pri 
nas.

Ste katerega videli v zvezku 
vašega ta malega?

O VZORCI LSD V OBLIKI PIVNIKOV
Vzorci LSD pivnikov, ki se zaditfe čase najpogosteje pojavljajo v Sloveniji.
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Sodelujmo v boju proti zlorabam mamil pri mladostnikih. Če ste negotovi, pokličite telefonsko št. 92.

Prazniki se b liža jo  z neverjetno 
hitrostjo. December v Izo li je  nadvse 
živahen in spet se bo nekdo odpeljal z 
novim avtom. Decembra v Izo li prav  
vse oblije vročica; nekatere nakupoval
na vročica, druge pivska...

Žejna kot beton
Na gradbišču v Izoli sta dva delavca 
našla steklenico "z vinom". Vsa vesela 
sta nazdravla božji previdnosti, ki jima 
je namenila steklenico, ter boljšim ča
som, ki prihajajo. Krepko sta nagnila 
steklenico...in po nekaj požirkih ugo
tovila, da gre za slabo vino, oziroma 
sploh ne gre za vino.
Strokovno so jima razložili, da se 
tekočino uporablja kot dodatek proti 
zmrzovanju betona. Njuna reakcija ni 
znana, vseeno pa sta se nekaj 
nadaljnih dni grela v bolnišnici.

Dvakrat v štirih dneh
Rdeča diana iz Izole ima nedvomno 
dober rekord. Ukradli so jo dvakrat, pa 
tudi vrnili so jo obakrat. Vedno na isto 
mesto.

V m arini
Policaji so bili klicano v marino, kjer 
naj bi se dela izvajala brez ustreznih 
dovoljenj. Kršitve javnega reda in miru 
ni bilo, pristojni organi pa so preverili 
delo in dokumentacijo.
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